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                                                       Protokół nr 3/2019 

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  

Rady Miejskiej w Suwałkach odbytego w dniu 22 stycznia 2019 r. w godz. 15:45-17:10  

w Sali 146  Urzędu Miejskiego w Suwałkach 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji: 

1/ Kamil Lauryn      - przewodniczący Komisji 

2/ Adam Ołowniuk  - wiceprzewodniczący 

3/ Krystyna Gwiazdowska       

   4/   Jacek Juszkiewicz 

   5/   Karol Korneluk 

Radni nieobecni: 

1. Zdzisław Koncewicz 

2. Stanisław Kulikowski 

 

W posiedzeniu udział wzięli    :                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                   

1/ Czesław Renkiewicz               - Prezydent Miasta Suwałk 

2/ Łukasz Kurzyna                      - Zastepca Prezydenta 

3/ Dorota Szczęsna                     - Naczelnik WSS 

4/ Jerzy Gałązka                          - Naczelnik WOŚ i GK, 

5/ Jolanta Strękowska                  - Zastępca Komendanta SM, 

6/ Leszek Lewoc                         - Dyrektor MOPR 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Posiedzeniu przewodniczył radny Kamil Lauryn, który powitał zebranych i przypomniał,  

że proponowany porządek posiedzenia został przesłany radnym wraz z materiałami. 

Radni nie wnieśli uwag do zaproponowanego  porządku obrad. 

 

Radni przyjęli jednogłośnie następujący porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie protokołu nr 2/2018 posiedzenia Komisji Spraw Społecznych                                       

i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 4 grudnia 2018 r. 

2. Przyjęcie Planu pracy Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa na rok 2019. 

3. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Suwałk z działalności Komisji Bezpieczeństwa             

i Porządku za 2018 r. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu osłonowego                    

w zakresie ograniczania skutków niedożywienia  Mieście Suwałki na lata 2019-2023. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków za świadczenia    

z pomocy społecznej. 
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7. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia strefy 

płatnego parkowania oraz wysokości stawek opłat za postój pojazdów 

samochodowych na drogach publicznych w strefie i sposobu ich pobierania. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych  w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą 

jest Gmina Miasto Suwałki, warunków i zasad korzystania z nich oaz ustalenia stawki 

opłat za korzystanie z tych przystanków. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

10. Wolne wnioski.  

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie protokołu nr 2/2018 posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  4 grudnia 2018 r. 

 

Radny Kamil Lauryn zapytał o ewentualne uwagi i wnioski do protokołu z poprzedniego 

posiedzenia. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego stwierdził, że protokół 

nr 2/2018 posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej  

w Suwałkach w dniu 4 grudnia 2018 r.  został przyjęty przez aklamację. 

 

Ad pkt. 2  

Przyjęcie Planu pracy Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa na rok 2019.      
Plan pracy  stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

Kamil Lauryn przypomniał, że  projekt Planu pracy Komisji Spraw Społecznych                               

i Bezpieczeństwa przesłany  został radnym wraz z materiałami. 

Adam Ołowniuk zwrócił uwagę na brak w planie pracy posiedzenia Komisji Spraw 

Społecznych w miesiącach lipiec/sierpień 2019 r. 

Łukasz Kurzyna odpowiedział, że z zasady w miesiącu sierpniu danego roku nie ma posiedzeń 

Rady Miejskiej; w planach pracy ujęte są projekty uchwał cykliczne lub propozycje tematów 

znanych już na koniec roku ubiegłego. W pracy samorządu pojawiają się dodatkowe tematy, 

które poza planem pracy podejmowane są na bieżąco. 

Czesław Renkiewicz poinformował, że plany pracy poszczególnych komisji Rady Miejskiej 

są planami otwartymi; w każdej chwili mogą być rozszerzone o tematy zgłaszane przez 

radnych. 

Członkowie Komisji  więcej uwag nie wnieśli uwag. 

Głosowanie nad przyjęciem projektu Regulaminu: 

za                                                -   5  radnych, 

przeciw                                       -   0  

wstrzymało się od głosu             -   0  

Radny Kamil Lauryn stwierdził, że Plan pracy Komisji Spraw Społecznych                                         

i Bezpieczeństwa na rok 2019  przyjęty został jednogłośnie. 



3 
 

 

Ad pkt. 3 

Sprawozdanie Prezydenta Miasta Suwałk z działalności Komisji Bezpieczeństwa                     

i Porządku za 2018 r.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu  

Radny Kamil Lauryn przypomniał, że Sprawozdanie zostało przesłane radnym wraz                           

z materiałami. 

Czesław Renkiewicz zwrócił się z prośbą o przyjęcie Sprawozdania z autopoprawką:                    

w ostatnim akapicie należy zastąpić zapis „rok 2017”  zapisem „ rok 2018”. 

Adam Ołowniuk  stwierdził, że 600 tyś.zł.- przeznaczonych na funkcjonowanie schroniska dla 

bezdomnych zwierząt jest kwotą bardzo wysoką; zapytał, czy Samorząd poczynił starania nad 

pozyskaniem podmiotu zewnętrznego, który prowadził by schronisko za niższe środki. 

Czesław Renkiewicz poinformował, że dwukrotnie ogłaszany był przetarg jednakże bez 

oczekiwanych skutków. Mimo przeprowadzanych rozmów z Gmina Suwałki, Towarzystwem 

Miłośników Zwierząt „Zwierzęta Niczyje” w sprawie alternatywnych schronisk dla 

bezdomnych zwierząt nie ma żadnego zainteresowania w tym temacie.  

Łukasz Kurzyna podkreślił, że  prowadzenie takiej placówki zgodnie z obowiązującymi 

standardami  jest dużym wyzwaniem. 

Jerzy Gałązka powiedział, że problemem jest przywożenie  terenów graniczących                           

z Miastem Suwałki i porzucanie w mieście niechcianych psów i kotów. W schronisku dożywają  

stare zwierzęta, których nikt nie chce adoptować . 

Członkowie Komisji nie  więcej uwag nie wnieśli; wobec powyższego  Przewodniczący 

Komisji stwierdził, że Sprawozdanie Prezydenta Miasta Suwałk z działalności Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku za 2018 r. zostało przyjęte wraz ze zgłoszoną autopoprawką 

przez aklamację. 

Ad pkt. 4  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu osłonowego w zakresie 

ograniczania skutków niedożywienia  Mieście Suwałki na lata 2019-2023. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

Leszek Lewoc Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie szczegółowo omówił projekt 

uchwały. 

Dorota Szczęsna  poinformowała, że w przedstawionym projekcie uchwały należy dopisać        

w podstawie prawnej dot.  ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym poz. 2500 

oraz w ustawie z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej poz. 2354 oraz poz. 2529. 

Adam Ołowniuk podkreślił  tendencję spadkową ilości dzieci objętych dożywianiem. 

Czesław Renkiewicz podkreśli, że zauważalna jest tendencja spadkowa ubóstwa nie tylko         

w kraju ale również w Suwałkach – co jest zjawiskiem pozytywnym. 

Więcej wniosków i uwag nie stwierdzono. 
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Głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały: 

za                                                -   5 radnych, 

przeciw                                       -   0  

wstrzymało się od głosu             -   0 . 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu 

osłonowego w zakresie ograniczania skutków niedożywienia w  Mieście Suwałki na lata 2019-

2023 wraz z autopoprawkami. 

 Opinia Komisji  stanowi załącznik nr 5 do protokołu     

Ad pkt. 5  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu 

Leszek Lewoc Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie szczegółowo omówił projekt 

uchwały. Podkreślił jednocześnie, że dyrektor placówki oświatowej bez konieczności wydania 

decyzji administracyjnej może 20% wydawanych posiłków przeznaczyć dla uczniów nie 

spełniających warunków określonych  w programie „Posiłek w szkole i w domu”. 

Więcej wniosków i uwag nie stwierdzono. 

Głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały: 

za                                                -   5  radnych, 

przeciw                                       -   0  

wstrzymało się od głosu             -   0 . 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności. 

Opinia Komisji  stanowi załącznik nr 7 do protokołu     

Ad pkt. 6  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków za świadczenia              

z pomocy społecznej. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu 

Leszek Lewoc Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie szczegółowo omówił projekt 

uchwały.  

Karol Korneluk zapytał, czy udzielane pożyczki są oprocentowane i czy istnieje możliwość 

odpracowania tej formy pomocy. 

Leszek Lewoc odpowiedział, że pożyczki udzielane przez Miejskie Ośrodek Pomocy Rodzinie 

nie są oprocentowane; nie ma również możliwości prawnej odpracowania pożyczki. W MOPR 

funkcjonuje program pn. „Prace użyteczno-pożyteczne” polegający na tym, że osoby przez 40 

godzin w miesiącu pracują na rzecz MOPR (sprzątanie, odśnieżanie itp.) i otrzymują za to  ok. 

340 zł. Osoby te traktowane są jako „aktywni zawodowo”. Nadmienił również, że pożyczki 

udzielane są tylko w sporadycznych przypadkach na zasadach zwrotnych.  
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Więcej uwag i wniosków nie stwierdzono. 

Głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały: 

za                                                -  5 radnych, 

przeciw                                       -  0, 

wstrzymało się od głosu             -  0. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków za 

świadczenia z pomocy społecznej. 

 Opinia Komisji stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia strefy 

płatnego parkowania oraz wysokości stawek opłat za postój pojazdów samochodowych 

na drogach publicznych w strefie i sposobu ich pobierania 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu 

Łukasz Kurzyna szczegółowo omówił i uzasadnił projekt uchwały. Zaznaczył, że 

przedmiotowy projekt jest wynikiem prac zespołu konsultacyjnego, który przeanalizował różne 

warianty dalszego funkcjonowania płatnego parkowania i likwidacji/ograniczenia strefy 

płatnego parkowania. Zespół ten wypracował wariant kompromisowy. Po przyjęciu przez Radę 

Miejską zaproponowanego projektu uchwały ogłoszony zostanie przetarg na wyłonienie 

operatora. Na dzień dzisiejszy nie jest znany koszt obsługi nowej strefy. 

 

Czesław Renkiewicz podkreślił, że proces wypracowania projektu uchwały był bardzo 

uspołeczniony; mieszkańcy naszego miasta w ubiegłorocznej ankiecie „Mój pomysł na 

Suwałki’ opowiedzieli się za utrzymaniem strefy płatnego parkowania. Powołany został zespół 

konsultacyjny, w skład którego wchodzili zarówno radni jak i przedsiębiorcy; wypracowana 

została wspólna propozycja. 

 

Karol Korneluk zapytał, czy pozostanie możliwość płatności przez aplikację i poruszył 

problem podawania numeru rejestracyjnego pojazdu przy zakupie biletu. 

 

Łukasz Kurzyna odpowiedział, że możliwość płatności przez aplikację będzie nadal aktualna. 

Podanie numeru rejestracyjnego pojazdu dotyczy wykupienia abonamentu.  Poinformował 

również, że orzeczeniem  z dnia 10 stycznia 2019 r. Wojewódzki Sąd Administracyjny uchylił 

rozstrzygnięcie nadzorcze  Wojewody Podlaskiego i potwierdził, że wymóg podawania numeru 

rejestracyjnego przy wykupieniu abonamentu jest zgodny z prawem. 

 

Kamil Lauryn  zapytał  Prezydenta Miasta, czy propozycja wyłączenia ze strefy płatnego 

parkowania ulicy Hamerszmita była konsultowana z jej mieszkańcami. 

 

Czesław Renkiewicz odpowiedział, że takich konsultacji nie było, jest to ukłon w stronę 

rodziców dowożących dzieci do Szkoły Podstawowej nr 9. 

 

Kamil Lauryn w imieniu mieszkańca ulicy Hamerszmita, który wykupywał co miesiąc 

abonament zapytał, czy osoba ta  po likwidacji strefy płatnego parkowania będzie miała 

możliwość wykupu na wyłączność za tę samą kwotę – miejsc parkingowego. Zapytał również, 

czy wiadomo ilu mieszkańców na dzień dzisiejszy ma wykupione abonamenty. 
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Łukasz Kurzyna odpowiedział, że nie ma takiej możliwości, gdyż kwestia wykupu miejsc na 

wyłączność uregulowana jest na innej zasadzie i są to dużo większe kwoty; nadmienił, że  

wykupienie abonamentu nie gwarantuje miejsca parkingowego o każdej porze. Miejsca na ulicy 

są publicznymi miejscami parkingowymi; każdy obywatel ma do nich dostęp na równych 

prawach. Poinformował, że nie ma danych ilu mieszkańców ulicy Hamerszmita  ma wykupiony 

abonament parkingowy. 

 

Więcej uwag i wniosków nie stwierdzono. 

Głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały: 

za                                                -    5 radnych, 

przeciw                                       -    0,  

wstrzymało się od głosu             -    0. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 

strefy płatnego parkowania oraz wysokości stawek opłat za postój pojazdów samochodowych 

na drogach publicznych w strefie i sposobu ich pobierania. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11   do protokołu. 

Ad pkt. 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych  w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą jest 

Gmina Miasto Suwałki, warunków i zasad korzystania z nich oraz ustalenia stawki opłat 

za korzystanie z tych przystanków. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu 

Łukasz Kurzyna szczegółowo omówił i uzasadnił projekt uchwały. Poinformował, że 

głównym powodem przedstawienia projektu uchwały jest konieczność zlokalizowania nowych 

przystanków  oraz likwidacja przystanku przy ul. Przytorowej. 

Adam Ołowniuk zapytał, czy planowane są konsultacje z mieszkańcami miasta dotyczące 

nowego rozkładu jazdy autobusów MZK. 

Łukasz Kurzyna odpowiedział, że tak; w roku 2018 powstało opracowanie dot. optymalizacji 

komunikacji miejskiej w Suwałkach, w ramach którego przedstawione zostały pewne 

rozwiązania wariantowe. Pierwszy wariant to modyfikacja linii komunikacji miejskiej 

związana z powstaniem ulicy Rotmistrza Pileckiego. Drugi wariant zakłada wzbogacenie 

częstotliwości kursów ale  wariant ten wiąże się z wzrostem nakładów na komunikację miejską. 

Trzeci wariant zakłada możliwość zlecenia pewnych kursów prywatnemu przedsiębiorcy.  

Podkreślić należy fakt, że komunikacja miejska z roku na rok kosztuje budżet miasta co raz 

więcej; przewidywany koszt utrzymania komunikacji miejskiej w 2019 rok to ok. 11 mln zł,      

a wpływy ze sprzedaży biletów to ok. 3 mln zł.-      

Czesław Renkiewicz  powiedział, że Samorząd rozważa wprowadzenie bezpłatnej 

komunikacji miejskiej dla wszystkich w 2020 roku, ale wiązać się to może z likwidacją 

niektórych kursów; podkreślił, że komunikacja miejska jest przede wszystkim, aby ułatwić 

dowóz dzieci do  przedszkoli, szkół, czy dojazd do zakładów pracy; jest to temat do 

przemyślenia i dyskusji na najbliższe miesiące. 

Adam Ołowniuk zwrócił uwagę na dublowanie się niektórych linii oraz na brak dogodnego 

dojazdu na dworzec PKP, PKS, czy do Parku Naukowo-Technologicznego. 
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Łukasz Kurzyna poinformował, że do poprawy obsługi komunikacyjnej Parku Naukowo-

Technologicznego konieczne jest ukończenie ulicy Aleksandry Piłsudskiej, której obecnie 

fizycznie nie ma; podobny problem jest z ulicą Rotmistrza Pileckiego. Zmiany, które poprawią 

komunikację miejską wprowadzone zostaną prawdopodobnie od  1 września 2019 roku lub         

1 stycznia 2020 r. 

Czesław Renkiewicz poinformował, że duży wpływ na komunikacje miejską będzie miał fakt 

oddania do użytku obwodnicy Suwałk. 

Łukasz Kurzyna  w związku z wyprowadzeniem z terenu miasta ruchu tranzytowego  Zarząd 

Dróg i Zieleni ma w swoim budżecie zabezpieczone środki finansowe na przeprogramowanie 

części sygnalizatorów drogi krajowe nr 8, przede wszystkim ul Utrata; będzie to miało wpływ 

na koniczność opracowania nowych kursówek. 

Czesław Renkiewicz nadmienił, że w opracowaniu jest nowy projekt zakup nowych 

autobusów; w chwili obecnej Urząd Miejski użyczył  dla PGK 27 autobusów. Rozważana jest 

propozycja wyłonienia w przetargu prywatnego przewoźnika, który realizował by zadania          

w oparciu o tabor samorządowy. 

Karol Korneluk zapytał o stan techniczny wspomnianych przez Prezydenta Miasta pojazdów. 

Czesław Renkiewicz odpowiedział, że są to autobusy 10-letnie, których stan techniczny 

pozwala na dalszą eksploatację. 

Więcej wag i wniosków nie stwierdzono. 

Głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały: 

za                                                -  5 radnych, 

przeciw                                       -  0, 

wstrzymało się od głosu             -  0. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

określenia przystanków komunikacyjnych  w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą 

jest Gmina Miasto Suwałki, warunków i zasad korzystania z nich oaz ustalenia stawki opłat za 

korzystanie z tych przystanków. 

Opinia Komisji  stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Ad pkt. 9 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu 

Łukasz Kurzyna szczegółowo omówił i uzasadnił projekt uchwały. Podkreślił fakt, że 

Samorząd nie jest w stanie utrzymać samofinansowania system odbioru i zagospodarowania 

odpadów komunalnych; konieczne jest podniesienie części opłat za odbiór śmieci, które 

ponoszą mieszkańcy i firmy działające na terenie Suwałk. Konieczne jest podwyższenie 

selekcji śmieci. Przepisy prawne szczegółowo określają sposób selektywnego zbierania frakcji 

odpadów i dodatkowo wprowadzają selektywny odbiór odpadów biodegradalnych, co wiąże 

się ze zwiększeniem kosztów. We wrześniu ubiegłego roku przedstawione zostały wyniki 

rankingu dot. wydatków mieszkańców na usługi komunalne; samorząd suwalski okazał się 

najtańszym miastem –  średnie wydatki gospodarstwa domowego w Suwałkach wyniosły 
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rocznie 192 zł, gdzie średnia dla miasta o liczbie mieszkańców 50.000-100.000 to kwota 510 

zł. Po proponowanej podwyżce średni  roczny koszt gospodarstwa domowego w Suwałkach 

wyniesie 240 zł.- 

Czesław Renkiewicz podkreślił fakt podnoszenia przez samorządy w całym kraju opłat za 

gospodarowanie odpadami. Czynniki niezależne od Samorządu takie jak tzw. opłata 

marszałkowska rzutują na całokształt tych kosztów, i żeby zbilansować koszty niezbędna jest 

podwyżka opłat od mieszkańców i firm działających na terenie naszego miasta. 

Prezydent Miasta poinformował, że w przedstawionym materiale na str. 5 w pkt d należy 

nanieść korektę:” wzrost z 29 zł” na „wzrost z 39zł”.   

Jacek Juszkiewicz nadmienił, że niedobór 400 tyś zł powstał przez konieczność odbioru 

odpadów podlegających biodegredacji. 

Łukasz Kurzyna poinformował, że w roku ubiegłym prowadzone były działania 

uszczelniające system, polegający  na przeprowadzeniu kontroli, które wykazały , że niektóre 

firmy wystawiały dodatkowe kontenery nie ujęte w zgłaszanych deklaracjach; w lokalach 

mieszkalnych prowadzona jest również działalność gospodarcza nie wykazana w deklaracjach. 

Z tego tytułu w  roku 2018 samorząd uzyskał ok. 200.000 tyś zł.- Działania te pozwoliły na to, 

że od 2014 roku opłaty dla mieszkańców a od 2015 dla firm działających na terenie miasta nie 

były zmieniane. 

Jacek Juszkiewcz zapytał, czy w związku z planowanymi podwyżkami będzie również 

obligatoryjna zmiana deklaracji.  

Czesław Renkiewicz odpowiedział, że w temacie zmiany deklaracji odpowiedzialny będzie 

zarządca nieruchomości; ponieważ podwyżka nie dotyczy mieszkańców domków 

jednorodzinnych, gdzie selekcja śmieci jest bardzo dobra. Nadmienił, że ustawodawca zmienił 

przepisy i w chwili obecnej nie ma możliwości dopłat osobom samotnie gospodarującym. 

Adam Ołowniuk zaproponował, aby ponownie informować mieszkańców o konieczności 

prowadzenia selekcji śmieci w tzw. blokowiskach. 

Więcej uwag i wniosków nie stwierdzono. 

Głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały: 

za                                                -   4 radnych, 

przeciw                                       -   0, 

wstrzymało się od głosu             -   1 radny. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  w sprawie wyboru metody ustalenia 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

 Opinia Komisji stanowi załącznik nr 15    do protokołu. 
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Ad pkt. 10  

Wolne wnioski 

 

Kamil Lauryn poinformował, że  Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach zwrócił się     

z prośbą o rozważenie możliwości organizowania posiedzeń Komisji Spraw Społecznych              

i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach na terenie miejskich jednostek i innych 

jednostek działających w sferze spraw będących przedmiotem prac Komisji.; w związku               

z pismem poprosił członków Komisji o przedstawienie propozycji. 

Pismo Przewodniczącego Rady Miejskiej stanowi załącznik Nr 16 do protokołu 

Adam Ołowniuk zgłosił wniosek, aby jedno z posiedzeń odbyło się w Komendzie Miejskiej 

Policji. 

Karol Korneluk zaproponował, aby w związku z tematem dot. działalności Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Rodzinie w 2018 r. oraz przedstawienia potrzeb w zakresie pomocy 

społecznej na 2019 r. – w miesiącu marcu 2019 r. Komisja swoje posiedzenie odbyła w MOPR. 

Kamil Lauryn zapytał o sytuację w Przedsiębiorstwie Gospodarki Komunalnej w związku        

z absencja chorobową 20 kierowców. 

Czesław Renkiewicz potwierdził, że większa grupa kierowców przebywa na zwolnieniach 

lekarskich. Komunikacja miejska funkcjonuje bez większych perturbacji, ale nie obyło się bez 

konieczności zawieszenia kilku kursów. Konsekwencją tego stanu rzeczy będzie naliczenie 

przez Samorząd kar w wys. ok. 50 tyś zł.- za niezrealizowanie  umowy wykonawczej zawartej 

między Miastem a PKG. Problemem zajmuje się Zarząd oraz Rada Nadzorcza;  niepokojącym 

zjawiskiem jest brak uczestnictwa w sporze związków zawodowych. Żądania pracowników  

podwyższenia poborów o 800 zł, w konsekwencji 1.300zł – nie mogą być przyjęte; w skali roku 

był by to dodatkowy koszt 1 mln zł.- Prezes PKG został zobowiązany do przedstawienia 

pisemnej informacji dot. wynagrodzeń; nikt nie kwestionuje faktu, że ludziom należą się 

podwyżki ale w realnej kwocie. Poinformował, że w dniu dzisiejszym zostały podpisane 

podwyżki dla jednostek budżetowych, które są zapisane w budżecie na rok 2019. PGK jest 

jedną ze spółek komunalnych, które nie osiągają zysków.  

Więcej wniosków nie zgłoszono. 

Kamil Lauryn  podziękował za przybycie i zamknął posiedzenie Komisji. 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

         Przewodniczący Komisji  

       Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  

       Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

                    Kamil Lauryn 

 

 

Protokół sporządziła: 

 

Danuta  Teresa Skucz 

Inspektor Biura Rady Miejskiej 

Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


